

AMI综合评价 (A刊) 扩展期刊

全国高校社科精品期刊

ISSN 1004-2458
CN 13-1025/C

RCCSE中国核心学术期刊(扩展版)
复印报刊资料重要转载来源期刊

中国科技论文在线优秀期刊
河北省高校社科学报优秀期刊

日本问题研究

JAPANESE RESEARCH

RIBEN WENTI YANJIU



河北大学主办

5

第36卷 第5期

2022年10月

日本问题研究

目 次

【政治研究】

- 岸田文雄的新资本主义政策及其对东北亚的影响 周永生 (1)
- 疫情常态化背景下日本与欧盟战略接近的现状与态势 陈静静 (15)

【经济研究】

- RCEP 生效背景下日本区域经贸合作动向及对中国的影响 田 正, 刘飞云 (22)

【江户儒学的复古思潮研究专题】

- 重新审视山鹿素行的日本思想史地位
- 临界与转向的双重意义 张晓明 (37)
- 德非性与性趋善
- 从德·性论探析伊藤仁斋古义学之返古开新 贾 晰 (47)
- 从“古文辞”到“六经”
- 徂徕学的理论构建与实践 石 运 (62)

【社会研究】

- 日本针对儿童遭受性暴力的保护举措及启示 郑 琳 (71)

编辑电子信箱

王雅坤: 1179143758@qq.com

孙 丽: sunli803@163.com

刘俊华: 15076277585@139.com

特邀英文编辑: 郭书彩

网络地址: <http://rbwtjy.hbu.cn>

公共邮箱: rbwt@hbu.cn

Contents

Fumio Kishida's New Capitalist Policy and Its Influence on Northeast Asia
..... ZHOU Yong-sheng(1)

Status and Trends of Strategic Proximity Between Japan and the EU Under the Background
of Regular COVID-19 Epidemic Prevention and Control
..... CHEN Jing-jing(15)

Trends of Japan's Regional Economic Cooperation and Its Impact on China Under the
Background of RCEP's Entry into Force TIAN Zheng, LIU Fei-yun(22)

On Soko Yamaga's Influence on the History of Japanese Thought: Criticality and Diversion
..... ZHANG Xiao-ming(37)

Virtue's Non-Nature and Good Tendency of Nature: An analysis of Ito Jinsai's
Kogigaku from the Perspective of Virtue JIA Xi(47)

From "KOBUNJIN" to "RIKUKAI": Theoretical Construction and Practice of Sorai Studies
..... SHI Yun(62)

Japan's Measures to Protect Children from Sexual Violence and the Implications
..... ZHENG Lin(71)